
Protokół nr 4/2017 
z posiedzenia doraźnej Komisji Statutowej 

Rady Gminy Bojszowy 

z dnia 31 maja 2017 r. 
 

Posiedzenie doraźnej Komisji Statutowej Rady Gminy Bojszowy odbyło się w Sali sesyjnej Rady Gminy 

Bojszowy w Urzędzie Gminy Bojszowy i trwało od godz. 16:00 do godz. 17:00 
 

W chwili stwierdzenia prawomocności posiedzenia obecnych było 5 członków Komisji. W posiedzeniu w sumie 

uczestniczyło 5 radnych. Listę obecności Radnych członków Komisji oraz listę obecnych osób załącza się do 

protokołu. 
 

Porządek obrad Komisji był następujący: 

1. Omówienie propozycji zmian do Statutu Gminy Bojszowy, Regulaminu Rady Gminy Bojszowy oraz do 

załącznika nr 1 do Statutu Gminy Bojszowy - Zasad działania jednostek pomocniczych. 
2. Sprawy różne. 

 

Posiedzenie Komisji rozpoczął Przewodniczący Komisji Stanisław Biela powitaniem obecnych na posiedzeniu 

Radnych członków Komisji oraz radcy prawnego Mirosława Nosalika. 

 

Przewodniczący udzielił głosu radcy prawnemu celem zaopiniowania przez niego przedstawionego mu 

jednolitego tekstu Statutu Gminy Bojszowy wraz z załącznikami, uwzględniającego zmiany przyjęte przez 

Komisję w ramach jej dotychczasowej pracy. 
 

Radca prawny rozpoczął swoją wypowiedź od stwierdzenia, że obecnie spotyka się z trendem, że w Statutach 

Gmin odchodzi się od powtarzania ustawy. Jednocześnie zauważył, że zgodnie z drugą koncepcją Statut ma 

stanowić zbiór praw i obowiązków radnych, trybu pracy rady gminy i jej komisji, trybu legislacji oraz ma 

regulować zakres działania i tryb pracy organów gminy. Radca prawny zauważył, ze statut gminy ma rangę aktu 

wykonawczego, a regulacje statutu muszą być oparte na ustawie. Statut powinien się posługiwać zrozumiałym 

językiem, a konkretne zapisy muszą się odnosić do określonego adresata.  

Radca zaproponował, aby w projekcie Statutu rozszerzyć określenie podstawy prawnej z istniejącej, która 

odwołuje się do przepisów art. 3 ust. 1, art. 18 ust. 2 pkt 1 oraz art. 22 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 

dodatkowo o przepisy art. 21 ust. 1 i art. 23 ust. 2. 

Następnie radca dokonał porównania obecnej treści § 13 Statutu z treścią proponowanej zmiany i stwierdził, że 

postanowienie to w aktualnym kształcie może pozostać. Z kolei propozycja opiera się na treści art. 18 ustawy o 

samorządzie gminnym. Jego zdaniem można pominąć inne przykłady uprawnień rady gminy niż funkcja 

stanowiąca i kontrolna. Radca podkreślił, że radny samodzielnie nie sprawuje kontroli, a czyni to rada jako organ 

kolegialny, który może działać poprzez komisje, w tym doraźne oraz swój stały organ komisję rewizyjną.  

Odnosząc się do nowej treści § 15 Statutu radca stwierdził, że w jego ocenie błędnym jest określenie liczby 

wiceprzewodniczących rady gminy w sposób ramowy, a konieczne jest w tym zakresie konkretne wskazanie. 

Radca zauważył też, że w niektórych statutach gmin, np. w tyskim spotykane są rozwiązania określające 

przewodniczącego rady i wiceprzewodniczących łącznym mianem prezydium rady. Co do ust. 2 omawianego 

paragrafu radca stwierdził, że jego zdaniem najlepszym rozwiązaniem byłoby pełnienie przez 

wiceprzewodniczących rady funkcji przewodniczącego w razie jego nieobecności w takiej kolejności w jakiej 

zostali wybrani, a więc najpierw 1-szy wiceprzewodniczący, a dopiero jeżeli i ten nie może pełnić funkcji, to 

wtedy zastąpiłby go 2-gi wiceprzewodniczący. 

W opinii radcy należałoby nie wprowadzać zwrotu „o ile ustawa nie stanowi inaczej” w treści § 16 ust. 1 i  § 17 

ust. 2 Statutu, gdyż dotychczasowa treść była bezpieczna. Natomiast w § 17 ust. 3 Statutu pozostawienie 

identycznego postanowienia radca prawny uznał za uzasadnione. 

Radca prawny podniósł, że tworzenie klubów radnych znajduje swoją podstawę prawną w art. 1 i art. 23 ustawy 

o samorządzie gminnym. Odnosząc się do kwestii związanych z Regulaminem Rady Gminy Bojszowy stwierdził, 

że przyjęto w nim określone rozwiązania prawne. Radca uznał przy tym, że prawidłowo utrzymano konwencję 

powoływania w radzie komisji stałych i komisji doraźnych, merytorycznych i technicznych, gdyż rozwiązania 

dotyczące pracy rady w konwencji tej się mieszczą.  

Z kolei rozwiązania przyjęte dla Komisji Rewizyjnej przypominają mu podręcznik postępowania dla członków tej 

komisji, sięgają zbyt głęboko i są zbyt szczegółowe. Jego zdaniem nie jest to potrzebne, albowiem członek Komisji 

Rewizyjnej musi mieć pewne przygotowanie merytoryczne.  

Na pytanie Przewodniczącego Komisji o ewentualne uwagi do przyjętego rozwiązania dotyczącego wprowadzenia 

trybu rozpatrywania petycji radca prawny oświadczył, że w jego ocenie optymalnym sposobem rozpatrywania 



petycji byłaby forma współpracy między daną komisją merytoryczną i Komisją Rewizyjną, której efektem byłaby 

wypracowane przez nie wspólne stanowisko referowane na sesji przez Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  

Radca prawny ogólnie nawiązał też do możliwych do zastosowania w statucie rozwiązań prawnych w zakresie 

tworzenia jednostek pomocniczych, rady młodzieżowej i rady seniorów. 

Na pytanie zadane przez Przewodniczącego Komisji radca prawny wyjaśnił też, jakie przepisy prawne składają 

się na rozszerzoną podstawę prawną statutu i czego dotyczy ich treść. 

Na pytanie radnego Janusza Gwoździa odnośnie poprawności przenoszenia treści przepisów ustawy do statutu 

oraz wkomponowywania ich do treści jego postanowień radca prawny stwierdził, że jest to konwencja słuszna, 

albowiem pozwala w jednym akcie prawnym zgromadzić ogół kwestii dotyczących określonego zagadnienia 

regulowanego przez statut. 

 

Radny Janusz Gwóźdź poprosił radcę prawnego o przesyłanie przez niego propozycji lub uwag do treści statutu 

na piśmie z pewnym wyprzedzeniem przed terminem komisji, tak aby radni mogli się z nimi zapoznać 

z odpowiednim uprzedzeniem. 

 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją pozostania przy dotychczasowej treści § 15 ust. 1 Statutu. 
 

Za głosowali Radni: Stanisław Biela i Piotr Wróbel. 

 

Od głosu wstrzymali się Radni: Janusz Gwóźdź, Krzysztof Komandera, Paweł Kumor. 

 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją pozostania przy nowej treści § 15 ust. 2 Statutu. 

 

Za głosowali Radni: Stanisław Biela, Janusz Gwóźdź, Krzysztof Komandera, Paweł Kumor i Piotr Wróbel. 

 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją pozostania przy nowej treści § 15 ust. 3 Statutu. 

 

Za głosowali Radni: Stanisław Biela, Janusz Gwóźdź, Krzysztof Komandera, Paweł Kumor i Piotr Wróbel. 

 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją pozostania przy dotychczasowej treści § 16 ust. 1 Statutu. 

 

Za głosowali Radni: Stanisław Biela, Janusz Gwóźdź, Krzysztof Komandera, Paweł Kumor i Piotr Wróbel. 

 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad propozycją pozostania przy dotychczasowej treści § 17 ust. 2 Statutu. 

 

Za głosowali Radni: Stanisław Biela i Piotr Wróbel. 

 

Przeciw głosował Radny: Janusz Gwóźdź. 

 

Od głosu wstrzymali się Radni: Krzysztof Komandera, Paweł Kumor. 

 

Przewodniczący zarządził głosowanie celem zatwierdzenia protokołu nr 3/2017 z posiedzenia doraźnej Komisji 

Statutowej Rady Gminy Bojszowy z dnia 10 marca 2017 r. 

 

Przewodniczący odczytał ww. protokół. 

 

Komisja bez uwag przyjęła protokół nr 3/2017 z posiedzenia doraźnej Komisji Statutowej Rady Gminy Bojszowy 

z dnia 10 marca 2017 r. 

 

Za głosowali Radni: Stanisław Biela, Janusz Gwóźdź, Krzysztof Komandera, Paweł Kumor i Piotr Wróbel. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Ostatecznie zgodnie ustalono, że na następnym posiedzeniu Komisji po przekazaniu przez obsługę prawną Urzędu 

Gminy opinii co do kolejnych, proponowanych przez Komisję zmian w statucie, będzie przeprowadzona dalsza 

dyskusja nad uwagami zawartymi w tej opinii. 
 

Porządek obrad został wyczerpany.  

 

Przewodniczący Komisji zamknął posiedzenie.  

 
 

 

Przewodniczący  

Komisji Statutowej Rady Gminy Bojszowy 

 

Stanisław Biela 

 

 

Protokołował: 

Sekretarz 

Komisji Statutowej Rady Gminy Bojszowy 

 

Paweł Kumor 


